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Milí záchlumští občané a obyvatelé, 

MAŠKARNÍ 2020 

DOSPĚLÍ 

DĚTI 



3 
 

opět máte ve svých rukách další vydání 
obecního informativního občasníku. Sice to říkám 
při každém vydání, ale tentokrát mám opravdu 
intenzivní pocit, že nemám o čem psát… 
Pravděpodobně je to dáno zvláštním společenským 
ovzduším, které se jeví, jako by ustrnulo a jen 
drobnými krůčky posledních dnů se dává do 
pohybu. Je to téma, které nemám chuť pojmenovat 
a o kterém rozhodně nemíním ani psát, protože Vás 
tím zahlcují média dnes a denně. Neexistují žádné 
nové informace, které bych Vám mohla dát, a 
obyčejné papouškování už je celkem únavné a 
hlavně neužitečné. 

Přesto nebude úplně snadné se tématu 
omezení obvyklého způsobu života vyhnout. Díky 
němu totiž vlastně ani moc nevíme, jak co plánovat 
nebo neplánovat, protože bez ohledu na vlastní 
hodnocení všeobecně platných opatření, musíme 
respektovat a dodržovat pravidla. První oblast 
plánování jsou investiční akce a opravy. Jednak 
pořád neznáme verdikty dotačních procesů, jednak 
nemáme výsledky výběrových řízení, která 
momentálně probíhají. Připravujeme velkou opravu 
učeben základní školy, o které jste si přečetli 
v posledním vydání zpravodaje. Chystá se rovněž 
dvouetapová oprava objektu služeb č.p. 79 (obchod 
a hospoda). Vlastní uskutečnění záleží ovšem na 
dotacích a také na faktu, jestli se vůbec někdo na 
realizaci přihlásí. Příště už budeme vědět víc. 

S opravami a investičními akcemi ovšem 
souvisí otázka aktuálně zabržděné ekonomiky, která 
se v každém případě promítne do finančních 
prostředků obce, jejímž hlavním příjmem jsou 
podíly na daních. A ani tady nemáme vůbec 
zdání, jaká bude realita, takže v plánování 
musíme ubrat, abychom nebyli nepříjemně 
zaskočeni. 

V neposlední řadě je tu málo 
příjemný vliv na společenské akce a 
setkání. Naposledy jsme stačili oslavit 6. 
března svátek žen. Všichni už dnes víme, 
že rozhodně nemůžeme uspořádat 
tradiční oslavu Májky 30. dubna… 
nezbývá nám než doufat, že se tento 
krátkodobý nešvar nepromítne do 
návratu na soukromé zahrádkové 
ohýnky, ale že spíše se příští rok ve 
zdraví sejdeme zase, a mnohem více 
natěšení, že už zase můžeme využívat 
pospolitosti, která se nám zdála samozřejmá a 
mnohdy nás možná ani nebavila…  

Za své vzal i termín 30. května pro oslavu Dne 
dětí, na který večer měla navazovat zábava na hřišti 
s hity 90. let. Dětský den připravíme pro jinou, 
vhodnější dobu – v rouškách a vzdáleností 2 metry 
od sebe by taková zábava vážně postrádala smysl… 
Po pravdě řečeno, není jasný vývoj ve věci 
Záchlumské slavnosti Panny Marie, kterou jsme 
chystali na 5. září. Všechno teprve ukáže čas. Na 
tento termín jsme měli oslavit výročí 135 let od 
založení místní obecní školy. Přesto s tím pořád 
ještě částečně počítáme. 

Takže až potud nastíněná vážnější tvář 
limitovaného života obecního úřadu a obce jako 
takové. Přesto pořád ještě najdeme moře možností 
a šancí k optimismu. Máme totiž výbornou 
příležitost ocenit naše žití na venkově: Příroda 
kolem nás září a kypí novým životem a je jí úplně 
jedno, co smíme a nesmíme, ona si jede dál ve svém 
každoročním pravidelném rytmu, a nemá chuť, čas 
ani důvod k tomu, aby byla smutná. Příroda to 
vlastně ani neumí - je život ve své nejryzejší podobě, 
je to nehlubší moudrost...  

A právě my vesničané máme báječnou 
příležitost dotknout se rozkvetlé nádhery kolem nás 
a pochopit, jak je důležité prožívat přítomnost – 
uvědomit si, že právě tady a teď jsem zdravá/ý, 
můžu se napít, najíst, můžu se umýt, můžu chodit a 
dívat se, dýchat a v právě v tuto chvíli mě naprosto 
nic neohrožuje. Žádná přímá hrozba tady a teď 
není… ano jistě, určitá dávka opatrnosti je v životě 
vždycky na místě, ale pro strach by tohle místo mělo 
být úplně miniaturní. Je to jako u chůze – opatrnost 
jsme potřebovali, abychom se naučili držet 
rovnováhu, abychom moc nepadali. Ale kdybychom 
podlehli svým strachům z hrozeb, které chůze 

přináší, nikdy bychom se nenaučili 
chodit… 

Vlastně máme obrovské štěstí, že 
tahle nucená změna navyklého životního 

stylu přišla právě teď, na jaře. Kdy se 
můžeme těšit ze sluníčka a svěží jarní 

zeleně, z rozkvetlých záhonů a stromů, 
z neuchopitelné životní energie prýštící ze 
Země všude kolem nás. Ze síly, která je 
k dispozici každému bez omezení. Záleží jen 
a jen na každém z nás, čemu se rozhodne 
věnovat svou pozornost. Jestli si bude 

stěžovat (tzn. dělat sám sobě život težší) nebo 
pocítí vděčnost za všechno, co pořád ještě může. 

Mějte krásné dny a brzy nashlednou při 
společných setkáních! 

 Š. Trávníčková, starostka. 
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Obec Záchlumí 
Zasedání zastupitelstva obce č. 9/2018 - 2022 

ze dne 29. ledna 2020 

 Usnesení  č. 9/2018-2022 

A. Zastupitelstvo obce schvaluje:   

1. Jednání dle navrženého programu zasedání. 

2. Střednědobý výhled rozpočtu obce na rok 2021 – 2022. 

3. Zápis do Kroniky obce za rok 2017. 

4. Uzavření Smlouvy o dílo na kompletní služby zpracování 
projektové dokumentace akce „Celková modernizace ČOV 
Záchlumí“ dle požadavků obce a provozovatele, za konečnou 
cenu 172.650,- Kč. 

5. Podání žádosti o dotaci  Plzeňského kraje Podpora 
zpracování projektových dokumentací – vodohospodářská 
infrastruktura 2020.   

6. Záměr opravit (nutné stavební úpravy) objekt služeb č.p. 79 
dle zpracované projektové dokumentace. Z finančních 
důvodů budou práce rozděleny do 2 etap. Předpokládaná 
celková hodnota činí 1.832.988 Kč. 

7. Požádat o dotaci na opravu objektu služeb č.p. 79 – 1.etapa 
z Programu stabilizace a obnovy venkova Plzeňského kraje 
2020.  Požádat o dotaci na opravu objektu služeb č.p. 79 – 
2.etapa z programu Odstraňování havarijních stavů a 
naléhavé potřeby obcí Plzeňského kraje 2020.   

8. Záměr prodeje části pozemku p. č. 261/1 k. ú. Záchlumí u 
Stříbra (u domu č.p. 38) o výměře cca 12 m2. 

9. Záměr prodeje pozemku 79/1 o výměře 24 m2 a p.č. 79/3 o 
výměře 10 m2 se zemědělskou stavbou, oba k. ú. Záchlumí u 
Stříbra (u domu č.p. 48). 

10. Záměr bezúplatně převést stavbu bez č.p. (garáž) na st. p. č. 
84  k. ú. Záchlumí u Stříbra (u domu č.p. 48) na základě 
doložení skutečného původu stavby. 

11. Záměr prodeje st. pozemku č. 74 o výměře 83 m2 k. ú. 
Záchlumí u Stříbra (parcela pod domem č.p. 69). 

12. Záměr prodeje st. pozemku č. 133/2 o výměře 9 m2 k. ú. 
Záchlumí u Stříbra (parcela pod garáží u domu č.p. 59). 

13. Rozpočtové opatření č. 1/2020 (viz příloha zápisu). 

14. Žádost o dotaci na akci Záchlumská slavnost Panny Marie. 

15. Realizaci a žádost o dotaci na vytvoření společného pomníku 
pro zaniklé hroby na místním hřbitově (Podpora péče o 
pomníky, válečné hroby a pietní místa na území Plzeňského 
kraje). 

16. Zřízení Sociálního fondu obce Záchlumí a znění Zásad pro 
tvorbu a používání Sociálního fondu obce Záchlumí. Příděl do 
Sociálního fondu obce na rok 2020 ve výši 30.000,- Kč. 

 

B. Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

1. Kontrolu Usnesení 7/2018-2022 a 8/2018-2022. 

2. Rozpočtové opatření č. 9/2019 (viz příloha zápisu).   

 

C. Zastupitelstvo obce ukládá: 

1. Zajistit jednání se stávajícími nájemci objektu služeb č.p. 79 
ve věci dalšího fungování nejen v souvislosti s průběhem 
plánovaných stavebních úprav. 

Vypracováno dne:  6.2.2020    

            

Obec Záchlumí 

Zasedání zastupitelstva obce č. 10/2018 – 2022 ze 
dne 11. března 2020 

 Usnesení  č. 10/2018-2022 

A. Zastupitelstvo obce schvaluje:   

1. Jednání dle navrženého programu zasedání. 

2. Výsledek hospodaření Základní školy a mateřské školy 
Záchlumí, příspěvkové organizace, za rok 2019 s celkovým 
ziskem 42.680,55 Kč, který bude přidělen do Rezervního 
fondu organizace. 

3. Smlouvu o poskytnutí účelové dotace mezi obcí a Plzeňským 
krajem na zajištění dopravní obslužnosti v roce 2020, a to ve 
výši 21.285 Kč. 

4. Kupní smlouvu pro převod nemovitosti č.1/2020 (blíže zápis) 
na st. p. č . 74 – zastavěná plocha a nádvoří o výměře 83 m2, 
k. ú. Záchlumí u Stříbra, a to za cenu 250 Kč /m2. Kupující 
hradí veškeré náklady spojené s prodejem nemovitosti. 

5. Kupní smlouvu pro převod nemovitosti č. 2/2020 (blíže 
zápis) na st. p. č. 133/2 – zastavěná plocha a nádvoří o 
výměře 9 m2, k. ú. Záchlumí u Stříbra, za cenu 250 Kč/m2. 
Kupující hradí veškeré náklady spojené s prodejem 
nemovitosti. 

6. Kupní smlouvu pro převod nemovitosti č. 3/2020  (blíže 
zápis) na st. p. č. 79/3 – zastavěná plocha a nádvoří se 
zemědělskou stavbou o výměře 10 m2, a na st. p. č. 79/1 – 
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 24 m2, oba k. ú. 
Záchlumí u Stříbra, za cenu 100 Kč/m2. Kupující hradí 
veškeré náklady spojené s prodejem nemovitosti. 

7. Darovací smlouvu pro převod nemovitosti č. 1/2020 (blíže 
zápis) na stavbu bez č.p. (garáž) na st.p. č. 84 o výměře 2 m2, 
k. ú.  Záchlumí u Stříbra. Obdarovaní hradí veškeré náklady 
spojené s prodejem nemovitosti. 

8. Kupní smlouvu pro převod nemovitosti č. 4/2020 (blíže 
zápis)  na p. č. 261/15 (oddělený GP č. 293-47/2020)   – 
ostatní plocha o výměře 12 m2, k. ú. Záchlumí u Stříbra, za 
cenu 100 Kč/m2. Kupující hradí veškeré náklady spojené 
s prodejem nemovitosti. 

9. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene a 
dohodu o umístění stavby č. IV-12-0015805/SOBS/VB2 mezi 
obcí a firmou ČEZ Distribuce a.s., Teplická 874/8/ 40502 
Děčín, a to na část pozemku obce p. č. 261/1, k. ú . Záchlumí 
u Stříbra, v souvislosti s výstavbou nového rodinného domu. 

10. Záměr pronajmout část pozemku p. č. 256/1 o výměře 96 
m2, a to část v těsném sousedství domu č.p. 88 a pozemku 
p. č . 256/44. Jedná se o pokračování stávajícího  nájmu 
s jiným nájemce. 

11. Dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor 
obchodu v objektu č.p. 79 z 20.12.2007 (blíže zápis) 

12. Rozpočtové opatření č. 2/2020 (viz příloha zápisu). 

13. Finanční dar na činnost ve výši 5.000,- Kč Svazu tělesně 
postižených z.s., místní organizace Stříbro, Brožíkova 971, 
Stříbro, IČ: 22761161. 

 

B. Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

3. Kontrolu Usnesení 9/2018-2022.  
 

Vypracováno dne:  16.3.2020   
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Ihned, jak jsme se vrátili do školy po vánočních prázdninách, čekalo na nás překvapení. A to 
zájezd na muzikál do Bezdružic. Jeli jsme autobusem na představení, které se konalo v kulturním 
domě. Muzikál s názvem „ Lotrando a Zubejda“. Představení bylo plné krásný písniček a velmi se nám 
líbilo.  Mnoho písniček jsme velmi dobře znali, a tak jsme si i zazpívali. Toto překvapení nás moc 
potěšilo. 

Na konci ledna jsme byli ohodnoceni za svou pololetní práci. Dostali jsme pololetní vysvědčení 
formou jeho výpisu. Pro prvňáčky úplně první vysvědčení. Každé vysvědčení se hemžilo jedničkami. 
Samozřejmě jsme se dozvěděli, kde je třeba přidat, ale to do konce školního roku určitě zvládneme. 
Jednodenní pololetní prázdniny nám přišly vhod. 

 Lednové společné chvíle ve školní družině jsme si zpestřili hlavně skládáním puzzlů. Od 
jednodušších, kde vládli žáčci prvních a druhých tříd až po 1000 kusů, které ovládli zase páťáci. Zimní 
počasí nám vůbec nevadilo. Takové motání bambulí z vlny, hraním společenských her a vyráběním 
strašidel, papírových dortů čas utekl jako voda. A takové papírové květy otevírající se ve vodní lázni 
nejednoho okouzlí. Největší radost ze skupinové práce máme při tvoření velkoplošných prací. Chlapci 
se věnovali tématu Svět dinosaurů, děvčata zavítala do světa modelingu, ale nejvíce jsme pyšni na 
Mořský svět. Vidět ho můžeme na nástěnce OÚ.  Ani nezapomínáme na naši nejoblíbenější činnost a 
to je tanec, ten nás zahřeje, pohladí po duši a hlavně vytvoří ten nejkrásnější šťastný úsměv na dětské 
tváři. 

8. února jsme se účastnili vítaní občánků na obecním úřadě. Děti si pro miminka připravily 
hudební vystoupení a recitaci básní. Zahrály na flétnu, kytaru. Žáci také darovali miminkům přáníčko 
na památku. 

Jeden únorový čtvrtek se z nás stali herci. Přijel pan kameraman Jan Václav a natáčel nás při 
všech našich činnostech. Strávil s námi celé dopoledne, šel se také podívat k nám do školní družiny a 
ochutnal výborný oběd. Moc se mu u nás ve škole líbilo. Z natočeného materiálu vznikla krátká 
upoutávka a pozvánka do naší školičky. Najdete ji na našem školním facebooku.  

V únoru jsme také měli maškarní den. Každý jsme měli za úkol přijít v masce a v ní strávit celé 
vyučování. Takže místo třídy plné známých tváří, v lavici seděly princezny, voják nebo také pár 
superhrdinů. Celé vyučování se neslo v duchu karnevalu. Nejvíce z tohoto dne jsme si užili hodiny 
tělocviku. Soutěžili jsme v rychlosti, obratnosti a podobných dovednostech. Na závěr jsme si zatančili. 
Bylo to skvělé. 

V pátek 14. února jsme měli ve škole vzácnou návštěvu. Přijel za námi pan Libor Marek, který 
pořádá pro děti historické exkurze. Na celý den jsme se vrátili o stovky let zpět, do středověku. Shlédli 
jsme krátký film o středověku, o hradech, panovnících, dobovém oblékání a zábavě. Pan Marek sebou 
přivezl mnoho exponátů/artefaktů/ předmětů z té doby. Opravdové brnění, drátěnou košili a kuklu. 
Měl také s sebou meče a dobové oblečení. Všechno jsme si mohli vyzkoušet a osahat. Několik chlapců 
se rázem změnilo na rytíře nebo tehdejší panovníky, jako tř. sv. Václava nebo Zikmunda 
Lucemburského. V poslední části tohoto projektu nás čekala výtvarná soutěž. Naším úkolem bylo 
správně vybarvit dobovou omalovánku. V první kategorii vyhrála Adélka Hrabáčková a v druhé 
kategorii se porota nemohla rozhodnout a udělila dvě první místa. Získal ho Ondřej Vácha a Magda 
Bláhová.  Všichni výherci si odnesli věcnou cenu, a to dobovou minci. Úplně v závěru jsme měli 
možnost ochutnat nejčastější středověké jídlo, tím byla ovesná kaše. Aby to byla skutečná delikatesa, 
měli jsme tam ještě pokrájené čerstvé jablko. Celý den se nám velmi líbil. Skvělé bylo, jak jsme si 
mohli vše vyzkoušet.  

Zprávy z naší školičky a školní družiny 
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V druhé polovině února jsme prožili jarní prázdniny, sice bez sněhu. Ale to nám je vůbec 
nezkazilo. Hned po prázdninách nás čekalo ekologicky zaměřené divadlo. Byl to příběh s názvem „Jak 
Lesíčkovi uletěly včely“ Odehrával se v lese a jeho cílem bylo dětem ukázat, jak se mají právně o les 
stara, aby naše včelky u nás v přírodě zůstávaly a vykonávaly tam důležitou roli – opylení rostlin.  

Poslední únorový pátek zazvonil ve škole zvonek. Když paní ředitelka otevřela dveře, trochu 
se zalekla. Přede dveřmi stála por. Dagmar Jiroušková tisková mluvčí PČR Tachov. Žáci 1. a 2. třídy 
s paní učitelkou už na ní čekali. Přijela vyhodnotit půlroční projekt „Bezpečně s Leopoldem“. Měla pro 
nás připravené otázky a situace z dopravní výchovy, které jsme  zvládli na jedničku. Paní policistka 
nás moc chválila a předala nám dárek v podobě plyšové ochránkyně policistky Leontýnky. 

Přestože byl přestupný rok, je únor nejkratší měsíc v roce. Ale my jsme stihli spoustu 
zajímavých věcí. 

Na začátku března jsme si pro všechny ženy z naší obce připravili vystoupení na oslavu MDŽ. 
Na výtvarné výchově a pracovních činnostech jsme vytvořili přání, která si oslavenkyně odnesou 
domů. V pátek 6. března jsme se sešli na obecním úřadě, kde jsme zarecitovali básničky, zahráli na 
flétnu a kytaru pro všechny přítomné ženy. Společně s námi se vystoupení účastnily i děti z mateřské 
školky. Doufáme, že jsme svým přáním všechny přítomné maminky, babičky, tetičky, 
sousedky…potěšili. 

V pondělí 9. března v naší škole začalo otevřené vyučování. Projekt místní akční skupiny 
Vlaštov+ffky – otevřené vyučování a filmový festival ve školách na Stříbrsku a Konstatinolázeňsku 
nejen pro rodiče. V rámci otevřeného vyučování se široká veřejnost mohla účastnit vyučovacích 
hodin, prohlédnout si prostory školy, seznámit se s životem v naší škole. Toto vyučování u nás mělo 
trvat až do středy. 

Bohužel však nastala současná krizová situace a my jsme byli nuceni školu opustit. Určitě vás 
zajímá, jak to teď v naší škole vypadá. Schází se pouze kolektiv pedagogů a dalších zaměstnanců, a to 
samozřejmě podle všech pravidel nařízení vlády. Žáci i děti ze školky jsou doma. Vypadá to jako takové 
neplánované prázdniny. Ale nenechte se zmást. Žáci základní školy žádné prázdniny nemají, výuka 
pokračuje dál. Přešli jsme na online vyučování. Tedy na vyučovací hodiny přes Skype. Máme tak šanci 
se vidět a slyšet, i přes tuhle situaci. Další úkoly dětem pedagogové zadávají přes email nebo jsou 
k dispozici na webových stránkách. Mnoho učiva je možné si procvičit na výukových webových 
stránkách. Pokud je to nutné jeden den v týdnu nás můžete zastihnout i v budově školy. Doufáme, že 
se brzy situace zlepší a všichni se opět sejdeme v naší škole a školce. Už se nemůžeme dočkat!  

V následujících dnech nás čeká zápis do 1. třídy základní školy. Původně plánovaný termín je 
uveden na pozvánce. Po doporučení MŠMT ze dne 19. 3. 2020 budou učiněna tato opatření. 
Organizovat zápisy bez osobní přítomnosti dětí ve škole. Upřednostnit, pokud je to možné, podání 
přihlášky bez osobní přítomnosti zákonného zástupce dítěte ve škole (datová schránka, email s 
elektronickým podpisem), případně dle konkrétní situace osobně do školy (poštovní schránka) nebo 
poštou. Žádost o přijetí je možné stáhnout na webových stránkách školy. V sekci Základní škola a dále 
dokumenty školy.   

         kolektiv ZŠ 
 

 
Ať je zima nebo jaro u včeliček je pořád veselo… 

 Vánoční prázdniny byly letos dlouhé a naše malé včeličky se ve školce sešly až 6. ledna 
2020. Nelenily jsme a začaly společně nacvičovat program na „Tříkrálové vystoupení“, které jsme 
chystaly jako překvapení pro paní starostku a její kolegyně.  

„Školkové“ zprávičky Vám přináší Včeličky, 

aneb jak se u Včeliček chystáme na zimu.  
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Včeličky byly velmi pilné, a tak jsme následující den šly ve vlastnoručně vyrobených 
královských korunách, s básničkou a písničkou na rtech, popřát všechno nejlepší v novém roce 
nakonec nejen na Obecní úřad, ale také paní Hrabáčkové do obchodu a do společnosti VOX Group 
a.s. všem jejím zaměstnancům. Včeličky si „Tříkrálové vystoupení“ užily. Dokonce si vykoledovaly 
sladkou odměnu. Všem zúčastněným dodatečně děkujeme za vlídné přijetí.  

I když jsme netrpělivě vyhlížely padající sníh a těšily se na zimní radovánky, zima pořád 
nepřicházela. Občas zasněžilo, ale jen tak, aby se neřeklo, a tak nám pořádnou zimu přijel do školky 
udělat alespoň pan Pohoda s divadelním představením „O zimě“. Děti si mohly v představení nejen 
zahrát, ale také házet „sněhovými“ koulemi, a tak si alespoň ten pocit zimy trochu navodit. 

V únoru včeličky navštívily společně se školáky divadelní představení v budově místního 
Obecního úřadu s názvem „Jak Lesíčkovi uletěly včely“. Tato ekologická pohádka připomněla nejen 
našim včeličkám, ale všem dětem, jak důležité je starat se o okolní přírodu, pečovat o ni a třídit odpad. 
Děti pohádku odměnily potleskem. 

Od začátku února jsme se pilně připravovaly na „Vítání občánků“, bohužel vysoká nemocnost, 
která naši školku postihla, nám v účasti na této akci zabránila. Všechny své síly jsme proto věnovaly 
přípravě na vystoupení k MDŽ. Bohužel jako by se bacilům v naší školce líbilo, včeličky i jejich paní 
učitelky byly stále nemocné, a tak ani nácvik na tuto akci nebyl jednoduchý. Přesto se nám podařilo 
pro všechny ženy nacvičit krátké pásmo, které jsme představily dne 6. 3. 2020 na Obecním úřadě 
všem přítomným. Jako poděkování jsme na závěr všem našim ženám, které máme moc rády a bez 
kterých si náš život neumíme ani představit, rozdaly srdíčka s láskou vyráběná. Děkujeme za potlesk 
a následné ovace. 

Bohužel ani naší školce se nevyhnula právě probíhající „Koronavirová pandemie“. Od začátku 
roku jsme musely čelit chřipce, teď je to ale daleko horší. Všichni sledujeme netrpělivě zprávy, kdy 
konečně té nebezpečné válce s neviditelným, ale o to více nebezpečným virem bude učiněno za dost.  

Musíme dodržovat nejrůznější bezpečnostní opatření, eliminovat styk s přáteli, ba dokonce i 
s úzkou rodinou. Všichni si moc přejeme, abychom naši školku mohli co nejdříve opět otevřít našim 
včeličkám. Mějme však na paměti, že zdraví máme jen jedno, je to nejdůležitější, nedá se ani koupit, 
ani zaplatit penězi. A proto využijme této doby a užívejme si přítomnosti sebe a svých dětí, povídejme 
si s nimi, hrajme si, mějme se rádi, podporujme se a nevystavujme se zbytečnému nebezpečí. 

Věřte, že i na dálku, jsme stále myšlenkami ve školce a u „našich vašich Včeliček“. Opatrujte 
se, ať se příště všichni sejdeme u šálku kávy či čaje při čtení Záchlumského zpravodaje. 

Vaše Včeličky z MŠ  
 

 

 

            

 

 

 

 

 

  

DUBEN 

OPAKOVANÁ PROSBA  

O STARÉ FOTOGRAFIE 

Jelikož letošní situace je trochu zkomplikovaná celostátním děním a omezováním kulturních akcí, 
nemáme ani zdání, jestli bude moci proběhnout zářijová Záchlumská slavnost Panny Marie. Přesto 
Vás prosíme o pomoc s poskytnutím starých fotografií ze života naší vísky, které buď přece jen 
poslouží letos, nebo je schováme na další ročník.  
Letos měla být slavnost obohacena o úctyhodné výročí 135 LET OD ZALOŽENÍ ZÁCHLUMSKÉ 
OBECNÉ ŠKOLY!!!  Proto se na Vás opět obracíme s prosbou o staré fotografie také ze života místní 
školy. 

Vaše fotografie si pouze naskenujeme a všechny Vám je vrátíme!!! 
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Ze života školy a školky 
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Zázrak zvaný med 

Med je po celá staletí  považován za léčebný prostředek. Většina z nás ho zná 
již od dětství jako pomocníka při léčbě chřipky a onemocnění dýchacích cest. Víte 
ale, že med má více než 200  přírodních látek ? 

Využívá se ve zdravotnictví, kosmetice, a dokonce podporuje i hubnutí? Díky 
němu budete lépe spát, pracovat a naberete okamžitou energii. Med je přímo koktejl 
aminokyselin, vitamínů, minerálních látek a enzymů, které jsou přínosem pro náš 
metabolismus. Posiluje imunitní systém, dodává tělu vitamín A,B1,B2,B6,B7,B12, a C., 
reguluje hladinu krevního cukru, bojuje proti únavě a hojí kůži. Med obsahuje též celou řadu látek, 
které zabraňují vzniku zubního kazu na rozdíl od řepného cukru. 

U nás je nejznámější med květový, řepkový, medovicový, a v jiných oblastech  lze vytáčet i med 
lipový, pampeliškový, slunečnicový, akátový atp. Květový med je přírodní koncentrát nektaru 
převážně z léčivých květů, obsahuje pylová zrna a je snadno stravitelný. 

Řepkový med má vysoký podíl glukosy, je jasně žlutý, rychleji tuhne, proto jej včelaři upravují 
pastováním a tím si udrží svoji lahodnou chuť. Zůstává krémovitý, snadno roztíratelný, a proto velmi 
vhodný pro děti, 

Medovicové medy jsou tmavší, obsahují větší množství minerálních látek a 25 stopových prvků, 
zejména  železo, které je důležité pro chudokrevné lidi a lidi s onemocněním ledvin a dýchacích cest. 
Pocházejí převážně ze smrku, jedle, borovice, javoru, dubu a proto mají lahodnou chuť a vůni. 
Lipový med je jantarově žlutý, s výraznou vůní po lipových květech a je vhodný při nachlazení. 
Pampeliškový med má sytě žlutou barvu a má příznivé účinky na činnost ledvin,jater a žlučníku. 
Slunečnicový med je krémovitý v barvě žloutků, má vyšší obsah vitamínu A, a díky tomu posiluje zrak. 

Akátový med je čirý, po delší době bílý, a je stále snadno roztíratelný.. 
Krystalizace  medů neznamená nižší kvalitu, je to  jejich přirozená vlastnost. Lze je " zkapalnit" 

při 45 st.C, nikdy více!! Přehřátím by se vytratily cenné minerály a vitamíny. Med uskladňujeme  v 
dobře uzavíratelných sklenicích na suchém tmavém místě, při teplotě do 25 st. C , 
nesmí zůstat na slunci, ani v lednici. Prevence je lepší než léčení, protože med zvyšuje 

odolnost organismu, ovlivňuje krevní oběh, vyživuje srdce, obsahuje látky tvořící 
kosti. Těhotné ženy by měly zkonzumovat 3-5 kg medu v průběhu těhotenství, 
protože plod tak dostane látky potřebné ke svému zdárnému vývoji. Již v dávných 

dobách byl med velmi ceněn, ale byl výsadou pouze králů. Dnes si ho může dopřát 
každý občan. Proto sklenice dobrého medu = půl lékárny doma!!! 

                                                                                                                         Marie  Šachová 
 

  

 

 

 

 
 

 
Hostinec U Lípy v Záchlumí 11. ledna opět po čase hostil 

 turnaj v šipkách. Při účasti předních místních borců  
byly k vidění kvalitní sportovní výkony a nechyběl ani dramatický průběh.  
Škoda jen, že ve startovním poli kvůli údajné termínové kolizi chyběli reprezentanti 
sousední Cebivi, kteří se v období před turnajem prezentovali sebevědomými 
prognózami své výkonnosti. Tak snad příště už jim to vyjde.  
Zimním šipkovým králem Záchlumí se stal M. Malík, druhý skončil M. Baum a třetí 
místo získal M. Štrejn. Na vítěze čekal soudek piva Chodovar.  

       M. Šimek, PERMAK, s.r.o. 
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Pravěký karneval s neandrtálcem 
v podání DJ Veselá huba se odehrál už v neděli 
12. ledna v Obecním domě. Na děti tu čekal lov 
mamuta, sběr bobulí, pravěké tancování a 
soutěže. Neandrtálec svůj nástup pojal 
skutečně pravěkým způsobem, kdy s kyjem 
v ruce skočil mezi děti, a tím naneštěstí některé 
vystrašil víc, než bylo zdrávo, takže už mu 
nedůvěřovaly po celý karneval… 

Účast dětí byla oproti loňským ročníkům 
velmi malá. Snad to bylo časným datem (kvůli 
zaneprázdněnosti DJ Veselé huby), nemocností 
dětí nebo tím, že mnohé z nich už tomuto druhu 
zábavy odrostly… A tak se obec rozhodla pro 
příští ročník zvolit jiný druh zábavy, který by 
mohl přilákat malé maškary, aby se vyřádily na 
svém maškarním reji. Záleží jen a jen na Vás, 
rodičích a prarodičích, jestli se nám tento druh 
tradiční zábavy podaří udržet. Poděkování patří 
všem statečným, kteří přišli a bavili se!!! 

 

 

 

        Letošní ročník večerního dospěláckého 
maškarního reje v sobotu 8. února byl  účastí masek o 
dost bohatší, než ten dětský. Dospělí si zachovali svůj 
každoroční standard a pod vtipnými maskami se 
objevovaly známé a osvědčené tváře. Ale nutno 
podotknout se objevily i tváře nové a bavily se úplně 
stejně báječně! 

V pozdějších hodinách byli vyhlášeni vítězové 
výběru masek, kteří dostali malé ocenění v podobě 
něčeho k zakousnutí a k vypití. Mezi všemi krásnými, 
vtipnými a barevnými maskami bylo vybírání těch 
nejzajímavějších jako každý rok velmi náročné. Na 
třetím místě se umístilo Božstvo z Olympu, na druhém 
Banánové duo a první místo si získaly provedením i 
tanečním nadšením veselé Motorkářky! 

Děkujeme všem maškarám za výbornou 
atmosféru a báječnou zábavu, za nadšení a elán, se 
kterými se vrhly do tanečního dovádění, které vydrželo 
dlouho do noci. Zůstaňte u toho a přijďte se za rok zase 
vydovádět, protože každý ví, že kdo si hraje, nezlobí!!! 

 

 

 

 

 

Sobota 8. února byla obohacená o Vítání nových občánků Záchlumí, díky kterému se zaplnil sál 
Obecního domu už odpoledne. Tentokrát se nám miminek skutečně urodilo. Mezi nové Záchlumáčky se 
tak zařadili: Emma Flaksová, Julie Mikulcová, Marie Vrzáková, Gita Štroblová, Taťána Löriková, Marie 
Martínková. Na přivítání nám bohužel chyběl Davídek Tobrman, kterého maminka pro nemoc omluvila. 
Nejstaršímu z nejmenších občánků byl 1 rok a nejmladší holčičce  3,5 měsíce. 

Naše báječná základní škola připravila hostům krásné vystoupení 
s básničkami a hudbou a vlastnoručně vyrobená přáníčka miminkům. Po 
krátkém proslovu paní starostky přistupovali rodiče se svými ratolestmi 
k podpisu do Pamětní knihy, maminky dostaly jako poděkování krásnou 
kytičku a každé miminko hezký i praktický dárek na památku – ručně 
vyrobenou deku a hračku od místních šikovných a tvořivých žen. Na konci 
samozřejmě nemohlo chybět tradiční focení dětí v kolébce s rodinou. 

A i v tomto případě je na místě srdečné poděkování za kouzelné 
vystoupení dětem a pedagogům místní školy a za čas, který všem věnovali. 
Díky posíláme paní Radce Křížové za krásnou výzdobu sálu pro tuto 
příležitost. V neposlední řadě pak děkujeme hostům, kteří se tentokrát 
dostavili ve velmi hojném počtu, aby podpořili své blízké a známé a vykouzlili 
velmi přátelskou atmosféru. 
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Velmi oblíbená a každoročně očekávaná oslava svátku všech žen oživila sál obecního domu v pátek 6. 
března už od 17 hodin. Sál se naplnil téměř k prasknutí a po úvodních slovech starostky a blahopřání našeho 
jediného muže v zastupitelstvu se všichni soustředili na dlouhý a krásný kulturní a hudební program dětí 
Základní školy a mateřské školy Záchlumí, který si pod vedením pedagogů pečlivě připravily. Děti se klepaly 
trémou, ale všechn podaly bezchybný výkon, který sklidil dlouhý potlesk. Poté rozdaly ženám svá papírová 
srdíčka. Za jejich práci na ně čekala sladká odměna! 

Poté už následovalo sladko – slané občerstvení s kávou nebo čajem doprovázené 
hudbou pana Schimmera. Ten pak hrál k tanci a posledchu do pozdních večerních hodin. 
Během podvečera se naplněný sál uvolnilo a zůstali tu v družné náladě ti, kteří měli chuť 
se bavit. Každá žena si odnesla domů tradiční rudý karafiát  a dáreček od místního 
kroužku Pomelo – klíčenku v podobě střapce s bambulí a kroužkem na nákupní košík. 

Právě tato akce nikdy nezklame a podle hodnocení obce patří 
k nejoblíbenějším.  Letos měla navíc ocenění, které jsme tehdy ještě netušili – byla 
poslední společnou zábavou a příležitostí k setkání na nějaký čas…  Ale nevadí, zase se 
rozhýbeme! Díky perfektně zajištěné organizaci místostarostky, občerstvení manželů 
Váchových a bezchybnému i dojemnému programu školáků a školáčků z mateřinky, se 
máme pokaždé na co těšit!!! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PLZEŇSKÝ KRAJ PŘIPRAVUJE  
ZCELA NOVOU DOPRAVU PO KRAJI 

Cestující linkovými autobusy po Plzeňském kraji se od 14. června mohou těšit na více 
než 300 nových moderních autobusů v barvách Plzeňského kraje. Všechna vozidla 
budou nízkopodlažní a vysoce komfortní – vyjma moderního vzhledu a zvýšeného 
pohodlí nabídnou i klimatizaci, USB nabíječky a na hlavních trasách ve vybraných 
spojích bude k dispozici i Wi-Fi připojení. 

Jedna jízdenka po celém kraji 
Plzeňský kraj plánuje spustit i vlastní tarif, který budou moci lidé využívat jak pro 
autobusy, tak i pro vlaky, a platný bude pro jednotlivé jízdy i pro předplatné. 
Rozhodnete-li se cestovat veřejnou dopravou v rámci Plzeňského kraje, bude vám 
na cestu stačit vždy jedna jízdenka. Nebudete tak muset komplikovaně řešit, se 
kterým dopravcem pojedete, a u koho to vyjde levněji. 

 
Dispečink 
Nově bude od stejného data spuštěn dispečink integrovaného systému, který bude 
hlídat přestupní vazby na nádražích, a to i mezi drážní a autobusovou dopravou. Přes 
dispečink bude možno objednat také tzv. spoje na zavolání. Jde o spoje s 
nepravidelnou vytížeností, které jsou místo zrušení převedeny do režimu 
objednávky. Neobjednají-li si cestující spoj, autobus nevyjede. Objednávka bude 
možná telefonicky přes číslo, které bude na každém jízdním řádu, či přes webový 
formulář. 

 
Díky změně navíc Plzeňský kraj, jako provozovatel, výrazně ušetří 
Kraji se navíc s novým dopravcem podařilo i ušetřit, a to zhruba 16 milionů ročně. 
Nový dopravce bude Plzeňský kraj obsluhovat deset let, jak uvádí smlouva s 
Plzeňským krajem, který je provozovatelem této dopravy, a který bude pobírat 
příjmy z jízdenek či naopak dotovat některé spoje.  
Veškeré informace o nové dopravě naleznete na webových stránkách www.idpk.cz 
a Facebooku a Instagramu IDPK.cz. 

 

PODĚKOVÁNÍ 

Obec Záchlumí 

děkuje 

paní  

Janě DEMČÁKOVÉ  

za ušití roušek, 

které bezplatně 

věnovala obci. 

Roušky pak byly 

společně s desinfekcí 

Anti-covid rozdány 

nejstarším občanům 

Záchlumí. 

 

http://www.idpk.cz/
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J U B I L A N T I 

ČERVEN 

    Radka KŘÍŽOVÁ 

       Anton BOROŠ 

              Josef ŠACH 

        

 

DUBEN 

    Evženie HLADOVÁ 

  

 

        

 
           VŠE  NEJLEPŠÍ! 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
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Tento Zpravodaj vychází 27.4.2020. 


